
Škola netrpělivě čeká na své žáky
Školní prázniny jsou u konce a škola se opět otevírá svým žákům. 

Po složitém období distančního vzdělávání se na letní odpočinek těšili nejenom děti, ale i rodiče a učitelé.

L oňský školní rok nám přinesl 
mnoho nečekaných změn, kdy 
jsme byli všichni postaveni 

před novou situaci. Docházelo k jiné-
mu způsobu komunikace mezi učiteli, 
žáky a rodiči. Vzdělávání se začalo od-
víjet zcela odlišně. Prvotní překážky, 
které jsme museli překonat, přines-
ly i řadu nových možností a nabídly 
nečekané příležitosti. Žáci, učitelé 
a rodiče ze dne na den zvládli obslu-
hovat počítačovou techniku, respek-
tovat nastavená pravidla distančního 
vzdělávání a vzájemně se podporo-
vat. I přes náročný způsob výuky se 
sedmi žákům 5. ročníku podařilo 
úspěšně zvládnout přijímací zkoušky 
a byli přijati na gymnázia. Velké po-
děkování patří skutečně všem, neboť 
úsilí všech bylo maximální.

„Co se stalo, to se stalo, nemůžeme to změnit a o zítřku předem 
nikdo nic neví.“ Citace z knihy (Egypťan Synuhet, M. Walteri) 
vede k zamyšlení, co nám přinese nový školní rok. Škola nyní 
netrpělivě čeká na své žáky. Učitelé se těší na první setkání 
s dětmi a věřím, že i děti se těší na setkání s kamarády a tříd-
ními učiteli.

Během letních prázdnin proběhla ve škole řada úprav. Již 
v závěru školního roku došlo ke stěhování mateřské školy 
do náhradních prostorů v obci Pyšely po dobu rekonstrukce 
a přístavby budovy. Dlouho očekávanou akcí byl projekt spo-
lufinancovaný EU ve výši 1 200 000 Kč, zaměřený na odbor-
nou učebnu IT a AJ. Nová učebna poskytne žákům moderní 
počítačovou techniku pro zkvalitnění výuky. 
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J iž to bude téměř rok, co byla za podpory obce Senohra-
by otevřena v nádražní budově pobočka pošty Partner. 
I přes nepřízeň epidemiologické situace se provozovatel-

ka paní Alice Kodetová snažila po celou dobu zajistit veškeré 
služby, které pobočky pošty Partner nabízejí, za což jí patří vel-
ké poděkování. V rámci lepšího vytížení pobočky je s účinností 
od 24. 8. 2020 změněna otevírací doba pošty Partner Senohra-
by následovně:

PO 13:00–18:00
ÚT 07:00–12:00
ST 13:00–18:00
ČT 07:00–12:00
PÁ 13:00–18:00

Věříme, že takto nastavené hodiny budou pro zákazníky příno-
sem. Pro připomenutí uvádíme, že na poště Partner můžete po-
dat veškeré vnitrostátní i mezinárodní listovní a balíkové zásilky 
do 30 kg a také si je nechat na tuto poštu poslat včetně nového 
produktu BALÍKU DO BALÍKOVNY.  Můžete si zde vyřídit běž-
nou agendu jako na ostatních poštách, např. zaplacení poukáz-
ky, změny služby SIPO, apod. Pro volné chvíle či cestu vlakem 
zde můžete zakoupit denní tisk i časopisy a drobný sortiment 
pro děti, jako jsou například omalovánky, pastelky, pohledy. 
Osvěžit se můžete zmrzlinou, limonádou či nějakou sladkostí. 
Zde si také můžete vsadit Sportku, koupit losy či tipovat na ter-
minále FORTUNA. Provozovna pošty Partner Senohraby fungu-
je a má co nabídnout.

Zdeněk Zahrádka, vedoucí oblastní pošty
251 01 Říčany u Prahy

V zhledem k tomu, že ve směsném komunálním 
odpadu (černých popelnicích) stále nacházíme 
mnoho odpadů, které do černých nádob nepatří, 

a občané mají povinnost je vytřídit (viz fotografie z naší 
překládací stanice), budou posádky pravidelně ve všech 
obcích kontrolovat obsah černých nádob. Pokud bude 
v nádobě nalezeno větší množství odpadů, které lze třídit, 
popelnice následně nebude vysypána. Netříděný odpad 
v černých nádobách způsobuje na skládkách velké problé-
my a je povinností každého občana tento odpad umístit 
do nádob určených pro tříděný odpad.

Děkujeme za pochopení.

O pětovně tímto informujeme občany 
o možnosti odevzdávat jedlý olej a tuk 
v PET lahvích k nádobám na jakýkoliv 

odpad z domácnosti (tj. k jakékoliv popelni-
ci, kterou občané vyndají před dům ke svozu 
– na směsný komunální odpad, na bioodpad, 
plasty). V některých obcích bohužel přetrvávají 
problémy s nádobami, ve kterých je jedlý olej 
a tuk předáván, a také s množstvím, které je 
předáváno.

Pro vysvětlení:
· Jedlý olej a tuk je nutné předávat pouze 
v uzavřených PET lahvích (ne sklo, kanystry 
apod.) o objemu do 1,5 l se šroubovacím víčkem 
(ne zacvakávací, neboť to při jízdě vyskakuje a 
olej se vylévá). Kastlík na autě pro tyto účely 

vyrobený má omezenou kapacitu a je též nutné 
dodržet všechna pravidla pro bezpečný převoz 
odpadu a neznečišťovat při tom komunikace.
· PET lahve s jedlým olejem a tukem by měly 
být plné, ne po dně lahve (viz foto) – zaplníme si 
box prázdnými lahvemi a plné pak musíme u ná-
dob nechat, neboť se už na auto nevejdou.

Dále jsme v souvislosti s touto službou zazna-
menali několik reklamací, a to v případě, kdy se 
nám již oleje do auta nevejdou, pak posádka lah-
ve na místě nechává. V případě, že jsou splněny 
podmínky správné nádoby (viz výše), není lahev 
svezena právě z důvodu naplnění kapacity svozo-
vého auta. Žádáme občany, aby lahev přiložili k 
nádobě při jakémkoliv dalším svozu.

Děkujeme za pochopení.

Jubilanti srpen 2020

Oznámení o změně otevírací doby pobočky Pošty Partner Senohraby

Kontroly obsahu černých popelnic

Svoz jedlého oleje a tuků předávaný u nádob

Marius Pedersen a.s. | Průběžná 1940/3 |  Hradec Králové 500 09
Provozovna Říčany | Březinova 1650 | Říčany 251 01 

www.mariuspedersen.cz/mpricany

Učebna byla vybudována v pří-
zemí školy, aby byl zaručen 
bezbariérový přístup, a je plně 
vybavena počítači, interaktivní 
tabulí, tiskárnou a zcela novým 
nábytkem. Místo bývalé po-
čítačové učebny vznikla nová 
kmenová třída. Tradičně došlo 
k renovaci podlah, malování 
prostorů tříd a opravě labyrin-
tu před budovou školy.

Tak jako každý rok byly do ma-
teřské školy přijaty nové děti 
a zároveň školku opustili před-
školáci, kteří usednou do lavic 
1. třídy pod vedením paní uči-
telky Moniky Přibíkové. Nej-
početnější 2. třídu povede paní 
učitelka Klára Benešová, 3. tří-
du paní učitelka Lucie Jirásko-
vá, 4. třídu paní učitelka Mar-
kéta Kosová a třídu nejstarších 
žáků 5. třídy paní učitelka Ka-
mila Havlíčková. Vzdělávání ve školní družině budou zajišťovat 
zkušené vychovatelky paní Eva Markgráfová, Kateřina Staňko-
vá, Jana Kadeřábková a Denisa Chadimová.

Mateřská škola v náhradních prostorech obce Pyšely bude 
pod vedením paní Jitky Tichovské ve spolupráci s paní uči-
telkou Renatou Bečvářovou, Hanou Loudovou a Barborou 
Tvrdou. Podporu dětem bude poskytovat jako školní asistent 
Denisa Chadimová.

Věřím, že bude školní rok probíhat klidně a situace nám dovolí 
uskutečnit tradiční sportovní soutěže, zimní a jarní ozdravné 
pobyty a řadu dalších školních akcí.

Závěrem bych popřála dětem, žákům, učitelům a rodičům klid-
né prožití školního roku, mnoho úspěchů a pevné zdraví.

Mgr. Šárka Hájková Heřmánková
ředitelka školy
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Informace z obce Informace z obce

Obecní zpravodaj Senohrabská hláska 
vydává obec Senohraby.
Kresby: Milada Bláhová 
Grafická úprava: Martin Vávra 
Tisk: Masopustovi, Zaječice 
Kontakt: OÚ Senohraby, Příčná 61 
Tel.: 323 655 336
www.senohraby.cz 
Příjem inzerce e-mailem:  
inzerce@senohraby.cz
E-mail redakce: hlaska@senohraby.cz
Uzávěrka příspěvků do 20. stávajícího 
měsíce. Nevyžádané podklady k tisku 
se nevracejí. Redakce může příspěvky 
redakčně krátit.
Povoleno MK ČR B 12710
Číslo 8/2020, ročník 60
Vychází 9. 9. 2020

Naši milí oslavenci,  
srdečně Vám blahopřejeme k Vašemu výročí a ze srdce přejeme,  

abyste si ve zdraví, krásné životní pohodě a v lásce užili ještě dlouhou 
řadu šťastných let.

Jména jubilantů  
mohou být zveřejněna dle nařízení  o ochraně osobních údajů (GDPR)  

pouze v tištěné podobě měsíčníku. 
Děkujeme za pochopení.
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Zápis č. 4/2020 Zápis č. 4/2020

Zápis č. 4/2020 ze zasedání Zastupitelstva obce 
Senohraby konaného dne 5. 8. 2020 od 19 hodin  
v kongresovém sále hotelu SEN, Malostranská 344.

Přítomni: Jana Svašková, Vladimír Dvořák, Milan Kraut, Jan 
Beneš, Radek Skořepa, Lucie Pancířová, Alexandra Kloužková, 
Petr Šrámek
Omluveni: -
Neomluveni: Anna Voňavková

Pozn.: Zveřejněna je upravená verze dokumentu z důvodu dodržení 
přiměřenosti rozsahu zveřejňovaných osobních údajů podle zákona 
č. 101/2000 Sb., o ochraně osobních údajů a o změně některých 
zákonů, ve znění pozdějších předpisů. Neupravená verze zápisu 
ze zasedání zastupitelstva obce je k nahlédnutí na Obecním úřadu 
Senohraby. Znění zasedání zastupitelstva je možné si vyslechnout 
na audionahrávce na webových stránkách obce Senohraby:  
https://www.senohraby.cz/obec/zapisy-zastupitelstva-2/.

Zasedání zastupitelstva obce zahájila starostka obce, která zasedání 
zastupitelstva řídí, v 19:05 hodin. Sdělila, že je pořizován zvukový 
záznam, který bude následně vyvěšen na webových stránkách obce 
(https://www.senohraby.cz/obec/zapisy-zastupitelstva-2/).

1. Kontrola účasti.
Starostka konstatovala, že dle prezenční listiny – příloha zápisu 
č. 1 – je přítomno 8 členů zastupitelstva obce. Zastupitelstvo obce 
je tedy usnášeníschopné. 

2. Volba ověřovatelů zápisu a jmenování zapisovatele 
zápisu.
Jmenování zapisovatele.
Starostka obce jmenovala zapisovatelkou zápisu H.O. 

Starostka obce navrhla na ověřovatele zápisu Jana Beneše 
a Vladimíra Dvořáka.

Usnesení č. 39/2020: 
Ověřovateli zápisu byli zvoleni pan Beneš a pan Dvořák.
Výsledek hlasování: 
8 hlasů pro 
0 hlasů proti 
0 hlasů se zdržel 
Toto usnesení bylo přijato.

3. Schválení programu jednání zastupitelstva obce. 
1. Přivítání a kontrola účasti.
2. Volba ověřovatelů zápisu a jmenování zapisovatele zápisu.
3. Schválení programu jednání zastupitelstva obce.
4. Prodej části obecného pozemku ppč. 598/6 (budoucí  
 ppč. 598/14) v k.ú. Mirošovice o výměře 38 m2.
5. Smlouva o budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene mezi 
 obcemi Pětihosty a Senohraby – budoucí vodojem Peleška.
6. Prodloužení vodovodu, ul. Úzká a lokalita U Tunelu.
7. Přijetí dotace MMR na akci „MK ulice Školní, obec 
 Senohraby“ a rozhodnutí o její realizaci v roce 2021  
 včetně vypsání VŘ na akci.
8. Lokalita Ježov – těžba dřeva po kůrovcové kalamitě –  
 nabídky na těžební práce.
9. Závěrečný účet DSO Ladův kraj za rok 2019.
10. Souhlas s umístěním stavby – Resort Senohraby, a.s., 
 a veřejnoprávní smlouva o umístění stavby mezi Stavebním 
 úřadem, MěÚ Mnichovice a Resort Senohraby, a.s.
11. Volba členů Výboru pro územní rozvoj, územní plán  
 a životní prostředí.
12. Strategie rozvoje obce Senohraby – prodloužení platnosti 
 a pověření výboru pro územní rozvoj, územní plán  
 a životní prostředí její aktualizací. 
13. Různé.
14. Diskuse.

Usnesení č. 40/2020: 
Zastupitelstvo obce schvaluje navržený program jednání tak,  
jak byl vyvěšen na úřední desce. 
Výsledek hlasování:  

8 hlasů pro 
0 hlasů proti 
0 hlasů se zdržel 
Toto usnesení bylo přijato. 

4. Prodej části obecního pozemku ppč. 598/6 (budoucí 
ppč. 598/14) v k.ú. Mirošovice o výměře 38 m2.
 
Jde o prodej části pozemku ppč. 598/6 (nové ppč. 598/14),  
k.ú. Mirošovice, v ulici Na Ježově, část z naší komunikace o ploše 
38 m2, která je přeplocena a užívána jako zahrada. Majitel sou-
sedního pozemku nabízí částku 1 250 Kč/m2, celkem 47 500 Kč.

Usnesení č. 41/2020: 
Zastupitelstvo obce schvaluje prodej části obecního pozemku 
ppč. 598/6 (budoucí ppč. 598/14) v k.ú. Mirošovice o výměře 
38 m2 panu S.B. za cenu 1250 Kč/m2 (celková cena 47 500 Kč).
Výsledek hlasování: 
8 hlasů pro 
0 hlasů proti 
0 hlasů se zdržel 
Toto usnesení bylo přijato.

5. Smlouva o budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene mezi 
obcemi Pětihosty a Senohraby – budoucí vodojem Peleška.
Jde o vybudování vodojemu na Pelešce na pozemcích obce 
Pětihosty. Katastrální úřad pro Středočeský kraj požaduje 
na liniovou stavbu uzavření smlouvy o věcném břemeni.  
Nejprve bude tedy s obcí Pětihosty uzavřena smlouva o budoucí 
smlouvě o zřízení věcného břemene a po vybudování a zaměření  
vodojemu smlouva o věcném břemeni. 
 
Usnesení č. 42/2020: 
Zastupitelstvo obce schvaluje Smlouvu o budoucí smlouvě o zří-
zení věcného břemene mezi obcemi Pětihosty a Senohraby na vy-
budování nového vodojemu a přípojek technické infrastruktury 
na ppč. 230/3, 230/4, 230/5 a 230/10 v k.ú. Senohraby za částku 
50 000 Kč.
Výsledek hlasování:  
8 hlasů pro 
0 hlasů proti 
0 hlasů se zdržel 
Toto usnesení bylo přijato.

6. Prodloužení vodovodu ul. Úzká a lokalita U Tunelu.
Jde o prodloužení vodovodního řadu v ulici Úzká, a to na základě 
žádosti dvou občanů. Rozpočet na toto prodloužení vyčíslila VHS 
Benešov s.r.o. na částku 139 549,97 Kč vč. DPH. Realizace by byla 
na podzim letošního roku.
 
Usnesení č. 43/2020: 
Zastupitelstvo obce souhlasí s prodloužením vodovodu v ulici  
Úzká a s realizací akce se společností VHS Benešov s.r.o., 
Černoleská 1600, 256 13 Benešov,  
IČ 47535865, za částku 139 549,97 Kč vč. DPH. 
Výsledek hlasování: 
8 hlasů pro
0 hlasů proti 
0 hlasů se zdržel 
Toto usnesení bylo přijato.

Majitelé převážně rekreačních objektů v lokalitě před železničním 
tunelem se obrátili na obec se žádostí o prodloužení vodovodního 
řadu do této oblasti. Prodloužení vodovodního řadu by vedlo přes 
obecní pozemky a u tunelu přes pozemek Českých drah, o jehož 
odkoupení projevil zájem TJ Sokol Senohraby.  

Usnesení č. 44/2020: 
Zastupitelstvo obce pověřuje starostku zadáním projekčních prací 
na akci Prodloužení vodovodu – lokalita U Tunelu. 
Výsledek hlasování: 
8 hlasů pro 
0 hlasů proti
0 hlasů se zdržel 
Toto usnesení bylo přijato.

Zastupitel Skořepa požaduje do zápisu: Z titulu statutára TJ Sokol  
Senohraby bych mohl být v tomto bodě ve střetu zájmů. Zastupi- 
telka Kloužková požaduje do zápisu: Z titulu členky výboru 
TJ Sokol Senohraby bych mohla být v tomto bodě ve střetu zájmů.

7. Přijetí dotace Ministerstva pro  místní  rozvoj (dále MMR) 
na akci „MK ulice Školní, obec Senohraby“ a rozhodnutí o její 
realizaci v roce 2021 včetně vypsání výběrového řízení na akci. 
Před dvěma lety žádala obec opakovaně MMR o prostředky na fi-
nancování dokončení opravy Školní ulice (2. etapa). Nyní z MMR 
přišla nabídka na financování ve výši 1 826 221 Kč. Podle před-
běžných odhadů bude akce stát o cca 600 000 Kč více, než byl 
rozpočet při podání žádosti o dotaci. Starostka navrhuje dotaci 
přijmout s tím, že koncem roku podle odhadu vývoje rozpočtu 
obce v roce 2021 by obec buď dotaci vrátila, nebo ji definitivně 
přijala a doplatila rozdíl mezi dotací a skutečnou cenou za realiza-
ci. Současně by bylo vypsáno výběrové řízení.

Usnesení č. 45/2020:
Zastupitelstvo obce schvaluje přijetí dotace MMR na akci „MK uli- 
ce Školní, obec Senohraby“ ve výši 1 826 221 Kč s realizací akce 
v roce 2021 a pověřuje starostku obce vypsáním výběrového 
řízení na akci.
Výsledek hlasování:
8 hlasů pro
0 hlasů proti
0 hlasů se zdržel 
Toto usnesení bylo přijato.

Dotace na opravu Školní ulice nepokrývá nejspodnější úsek ulice 
Školní, který opravu také nutně potřebuje (3. etapa). Starostka 
poptá vyčíslení nákladů na opravu tohoto úseku.

Usnesení č. 46/2020:
Zastupitelstvo obce pověřuje starostku poptáním rekonstrukce 
3. etapy a vyčíslením nákladů na rekonstrukci 3. etapy komunika-
ce Školní. 
Výsledek hlasování:
8 hlasů pro 
0 hlasů proti 
0 hlasů se zdržel 
Toto usnesení bylo přijato.

8. Lokalita Ježov – těžba dřeva po kůrovcové kalamitě –  
nabídky na těžební práce.
Obecní lesy v oblasti Ježova jsou napadeny kůrovcem. Jde o plo-
chu 4,52 ha, na které se musí stromy, převážně smrky vytěžit. 
Na podzim by měla být vypsána dotace na vytěžení lokalit napa-
dených kůrovcem a osázení vykácených ploch novými stromky 
(36 160 kusů). V předstihu byly osloveny čtyři firmy, které podaly 
nabídky. Nejnižší je nabídka firmy Ing. Tomáš Broukal, Světice 
s cenou 1 518 296 Kč. V případě, že bude dotace přidělena,  
starostka uzavře s firmou smlouvu.
 
Usnesení č. 47/2020: 
Zastupitelstvo obce bere na vědomí nabídky na těžební práce 
na lokalitu Ježov a za podmínky přidělení dotace na akci  
pověřuje starostku podpisem smlouvy o dílo s firmou 
Ing. Tomáš Broukal, U Hřiště 51, 251 01 Světice, IČ 41961269, 
za celkovou cenu díla 1 518 296 Kč vč. DPH.
Výsledek hlasování: 
8 hlasů pro 
0 hlasů proti 
0 hlasů se zdržel 
Toto usnesení bylo přijato.

9. Závěrečný účet DSO Ladův kraj za rok 2019.
Starostka předložila informaci o schváleném Závěrečném účtu 
DSO Ladův kraj za rok 2019. 

Zastupitelstvo obce bere na vědomí Závěrečný účet DSO Ladův 
kraj za rok 2019.

10. Souhlas s umístěním stavby – Resort Senohraby, a.s., a ve-
řejnoprávní smlouva o umístění stavby mezi Stavebním úřadem, 

MěÚ Mnichovice a Resort Senohraby, a.s.
Společnost Resort Senohraby, a.s., požádala Zastupitelstvo obce 
Senohraby jednak o souhlas s umístěním „Přístavby wellness 
k hotelu Sen“ a dále o souhlas s uzavřenou veřejnoprávní smlou-
vou mezi společností Resort Senohraby, a.s., a Stavebním úřadem, 
Městský úřad Mnichovice.

Projekt „Přístavby wellness k hotelu Sen“ představil zástupce 
Resortu Senohraby. Upouští se od velké přístavby hotelu Sen 
a záměrem je vybudovat hotelové wellness pro 160 osob denně se 
saunami, masérnami, ochlazovacím bazénkem a zázemím (recep-
ce, šatny, sprchy). Zástupce hotelu nabídl, že v případě překročení 
zastropeného množství vody, kterou bude hotel Sen odebírat 
a následně vypouštět, bude platbou příspěvku přispívat do rozpoč-
tu obce na intenzifikaci ČOV (smlouva uzavřená mezi Resortem 
Senohraby, a.s., obcí Senohraby a VHS Benešov s.r.o.).

Následovala rozsáhlá diskuse k výše uvedenému projektu i otáz-
ce vypouštěných vod za účasti starostky, zastupitelů (Dvořák, 
Skořepa, Pancířová, Kloužková, Šrámek), zástupce hotelu Sen, 
majitele společnosti Infinit, která by měla wellness provozovat, 
a občanů, která je zaznamenána na zvukovém záznamu,  
který je vyvěšen na webových stránkách obce:  
https://www.senohraby.cz/obec/zapisy-zastupitelstva-2/.

Přestávka.

Usnesení č. 48/2020: 
Zastupitelstvo obce souhlasí ve smyslu § 188a odst. 1 písm. e) 
a odst. 2 zákona č. 183/2006 Sb., stavební zákon, s umístěním 
„Přístavby wellness k hotelu Sen“ na pozemku ppč. 264/28 
a ppč. st. 773 v k.ú. Senohraby, v nezastavěném území obce 
Senohraby, a to v rozsahu projektové dokumentace podané 
na Obecní úřad Senohraby. 
Výsledek hlasování: 
8 hlasů pro 
0 hlasů proti 
0 hlasů se zdržel 
Toto usnesení bylo přijato.

Usnesení č. 49/2020:
Zastupitelstvo obce vyslovuje souhlas s uzavřenou veřejnoprávní 
smlouvou ze dne 5. 8. 2020, č.j. 4438/2020, na umístění a výstavbu 
„Přístavby wellness k hotelu Sen“ na pozemku ppč. 264/28 
a ppč. st. 773 v k.ú. Senohraby, mezi Resortem Senohraby, a.s., 
Sochorova 3178/23, Žabovřesky, 616 00 Brno, IČ 27758168, a Sta- 
vebním úřadem, Městský úřad Mnichovice, Masarykovo nám. 83, 
251 64 Mnichovice, a pověřuje starostku obce podepsáním podpiso-
vé listiny k výše uvedené veřejnoprávní smlouvě.
Výsledek hlasování:
5 hlasů pro (Svašková, Dvořák, Kraut, Skořepa, Beneš)
0 hlasů proti
3 hlasy se zdržely (Kloužková, Pancířová, Šrámek)
Toto usnesení bylo přijato.

Usnesení č. 50/2020: 
Zastupitelstvo pověřuje starostku vyjednáním smlouvy mezi VHS 
Benešov, obcí Senohraby a společností Resort Senohraby, a.s., 
o zastropování maximálního odběru vody a při jeho překročení 
s platbou příspěvku na intenzifikaci ČOV Senohraby v minimální 
výši 30 % ze stočného.
Výsledek hlasování:
8 hlasů pro 
0 hlasů proti 
0 hlasů se zdržel 
Toto usnesení bylo přijato.

11. Volba členů výboru pro územní rozvoj, územní plán  
a životní prostředí.
Na minulém zasedání zastupitelstva obce byl zřízen výbor 
pro územní rozvoj, územní plán a životní prostředí. Starostka 
navrhuje do 5členného výboru za předsedu zastupitele Radka 
Skořepu a za další členy Irenu Němečkovou, Petra Šťastného ml., 
Júlii Tóbikovou a Viktora Koppera. Zastupitel Skořepa navrhuje 
Václava Podaného ml.



Názvy hvězd a souhvězdí 
vznikaly před dvěma  
až čtyřmi tisíci let.  
Řekové, Číňané,  
Egypťané a starověcí 
pozorovatelé již tehdy 
spojovali hvězdy  
do skupin a dávali 
jim jména svých bohů, 
hrdinů a zvířat.

N aši prohlídku zahájíme 
v okolí Velké medvědice 
(Velkého vozu) a Malé-

ho medvěda (Malého vozu). Mezi 
nimi je souhvězdí Draka, jehož 
úkolem – podle řeckých bájí – by- 
lo hlídat přístup do zahrady He- 
speridek. Oj Velkého vozu směřu-
je k souhvězdí Pastýře = Bootes 
s výrazně jasným, oranžovým 
Arkturem.

Oblohu zdobí Severní koruna, 
která byla krásnou čelenkou 
Ariadny, dcery krétského krále 
Minóa. Severní koruna je umís-
těna mezi souhvězdím Pastýře 
a Herkula.

Herkules byl synem vládce bohů  
Dia a krásné pozemšťanky. Od své- 
ho otce získal sílu a slávu a to se ani trochu nelíbilo Diově man-
želce. Pronásledovala narozeného Herkula, a to kde a jak jen 
mohla. Vyslala na něho dva hady, ale Herkules je snadno za-
rdousil. Později mu ukládala neřešitelné úkoly. Např. měl ze dne 
na den vyčistit Augiášův chlév, jinak úkol naprosto nesplnitelný. 
Herkules zavedl řeku do chléva a ta jej vyčistila.

Na obloze se snadno zorientujeme podle nápadného trojúhelní-
ku letní oblohy. Je tvořen bílou a jasnou hvězdou Deneb v sou-
hvězdí Labutě, namodralou Vegou v Lyře a Altairem v souhvěz-
dí Orla.

Souhvězdí Labutě připomíná labuť letící Mléčnou dráhou. Lyra 
je výrazné souhvězdí mezi Labutí a Herkulem. Vega patří k nej-
jasnějším hvězdám na obloze.

Zřetelně viditelný je také Pegas, sousedící s Andromedou a Per-
seem. Svým tvarem obřího čtyřúhelníku připomíná Pegas dět-

skou kresbu koníčka. V Andromedě je pouhým okem viditelná 
Galaxie M 31.

Cefeus byl podle pověsti etiopský král, manžel krásné Kasiopeji. 
Jejich dcera Andromeda byla osvobozena ze spárů mořské oblu-
dy. Nakonec všechno šťastně skončilo, tedy svatbou Persea a An-
dromedy. Cefeus s Kasiopeou a Andromeda s Perseem se dostali 
na oblohu. V souhvězdí Cefea byla pozorována proměnná hvězda, 
která svoji jasnost mění s naprostou pravidelností. Tyto tzv. pul-
zující hvězdy umožňují měřit vzdálenosti ve vesmíru.

Na jižním obzoru spatříme zvířetníková souhvězdí, jakoby 
vystupující z hlubin vesmíru: Ryby, Vodnář, Kozoroh, Střelec, 
Štír, Váhy...

Podle publikace Josipa Kleczka NAŠE SOUHVĚZDÍ volně pře-
vyprávěl

Alexej Bezděk

Procházka noční oblohou
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Zápis č. 4/2020

Následovala diskuse jak ke způsobu volby (tajné, veřejné hla-
sování), tak k navrženým členům výboru za účasti starostky, 
zastupitelů (Kloužková, Skořepa, Dvořák) a občanů, která je 
zaznamenána na zvukovém záznamu, který je vyvěšen na webo-
vých stránkách obce: https://www.senohraby.cz/obec/zapisy-za-
stupitelstva-2/.

Zastupitelka Kloužková a zastupitel Skořepa prostřednictvím 
starostky navrhli usnesení:

Návrh usnesení: 
Hlasování o tom, aby volba proběhla tajným hlasováním. 
Výsledek hlasování: 
3 hlasy pro (Kloužková, Pancířová, Skořepa) 
4 hlasy proti (Svašková, Dvořák, Kraut, Beneš)
1 hlas se zdržel (Šrámek) 
Toto usnesení nebylo přijato.

Usnesení č. 51/2020:
Zastupitelstvo obce schvaluje jako člena a předsedu výboru 
pro územní rozvoj, územní plán a životní prostředí pana Radka 
Skořepu.
Výsledek hlasování: 
8 hlasů pro 
0 hlasů proti 
0 hlasů se zdržel 
Toto usnesení bylo přijato.

Usnesení č. 52/2020:
Zastupitelstvo obce schvaluje jako členku výboru pro územní roz-
voj, územní plán a životní prostředí pana Irenu Němečkovou.
Výsledek hlasování:
5 hlasů pro (Svašková, Dvořák, Kraut, Šrámek, Beneš)
1 hlas proti (Skořepa)
2 hlasy se zdržely (Kloužková, Pancířová)
Toto usnesení bylo přijato.
 
Usnesení č. 53/2020: 
Zastupitelstvo obce volí jako člena výboru pro územní rozvoj, 
územní plán a životní prostředí pana Petra Šťastného ml.
Výsledek hlasování: 
6 hlasů pro (Svašková, Dvořák, Kraut, Šrámek, Beneš, Skořepa)
0 hlasů proti 
2 hlasy se zdržely (Kloužková, Pancířová)
Zastupitel Skořepa vzal svůj hlas zpět s tím, že se spletl. 
Následovalo opakování hlasování.Výsledek hlasování:
5 hlasů pro (Svašková, Dvořák, Kraut, Šrámek, Beneš)
0 hlasů proti
3 hlasy se zdržely (Kloužková, Pancířová, Skořepa)
Toto usnesení bylo přijato.

Usnesení č. 54/2020: 
Zastupitelstvo obce volí jako členku výboru pro územní rozvoj, 
územní plán a životní prostředí paní Júlii Tóbikovou.
Výsledek hlasování: 
8 hlasů pro 
0 hlasů proti 
0 hlasů se zdržel 
Toto usnesení bylo přijato.

Usnesení č. 55/2020: 
Zastupitelstvo obce volí jako člena výboru pro územní rozvoj, 
územní plán a životní prostředí pana Viktora Koppera.
Výsledek hlasování: 
5 hlasů pro (Svašková, Dvořák, Kraut, Šrámek, Beneš)
0 hlasů proti 
3 hlasy se zdržely (Kloužková, Pancířová, Skořepa)
Toto usnesení bylo přijato.

O členství Václava Podaného ml. ve výboru pro územní rozvoj, 
územní plán a životní prostředí se již nehlasovalo, protože již bylo 
všech pět členů výboru dříve zastupitelstvem zvoleno.

12.  Strategie rozvoje obce Senohraby – prodloužení platnosti 
a pověření výboru pro územní rozvoj, územní plán a životní pro-
středí její aktualizací.

Starostka navrhuje, aby platnost dokumentu Strategie rozvoje obce 
Senohraby na roky 2014–2020 byla prodloužena do konce roku 
2021 a v mezičase byl výbor pro územní rozvoj, územní plán a ži-
votní prostředí pověřen vypracováním nové strategie pro dalších 
10 let. Zapojil by do vypracování dokumentu i občany.
 
Usnesení č. 56/2020: 
Zastupitelstvo obce prodlužuje platnost dokumentu Strategie 
rozvoje obce Senohraby na roky 2014–2020 do 31. 12. 2021.
Výsledek hlasování: 
8 hlasů pro 
0 hlasů proti 
0 hlasů se zdržel
Toto usnesení bylo přijato. 

Usnesení č. 57/2020: 
Zastupitelstvo obce Senohraby pověřuje výbor pro územní rozvoj, 
územní plán a životní prostředí aktualizací Strategie pro roky 
2022–2032.
Výsledek hlasování: 
6 hlasů pro (Svašková, Dvořák, Kraut, Beneš, Šrámek, Skořepa)
2 hlasy proti (Kloužková, Pancířová)
0 hlasů se zdržel 
Toto usnesení bylo přijato.

13. Různé.

14. Diskuse.
V rámci diskuse bylo nadneseno občany a zastupiteli několik 
témat: 
Neposekaná tráva a neuklizeno v okolí pomníku. Moc zaměstna-
ných lidí na obecním úřadě. Proč zkrácení dotace TJ Sokol. Co se 
stane, když se zruší obchod u hřiště. Zastoupení občanů jiných 
obcí ve volební komisi v Senohrabech.
Na kdy je jednání o územním plánu.
Zastupitelka Pancířová: Proč byl v únoru stažen starostkou návrh 
na územní studii k hotelu Sen. 
Proč se má měnit v poločase jednací řád zastupitelstva obce.
Zastupitelka Pancířová: Jak probíhá stavba přístavby školky. 
Apel na zastupitele ohledně dopracování plánu na rozvoj sportu.
Uschlé stromy dole v Hrušově.
Zda bude osázen darovaný pozemek kolem chodníku k hotelu Sen.
Diskuse – otázky a následné odpovědi starostky a místostarosty  
– je zaznamenána na zvukovém záznamu, který je vyvěšen 
na webových stránkách obce: https://www.senohraby.cz/obec/zapi-
sy-zastupitelstva-2/.

Starostka ukončila zasedání zastupitelstva obce ve 21:45 hodin.

Zapsal: H.O.
Čistopis zápisu byl vyhotoven: 11. 8. 2020

Ověřovatelé zápisu:
Jan Beneš v.r. 
Vladimír Dvořák v.r.
Jana Svašková v.r., starostka obce

Zápis byl ověřovatelem Janem Benešem podepsán dne: 
12. 8. 2020
Zápis byl ověřovatelem Vladimírem Dvořákem podepsán dne:  
12. 8. 2020 
Zápis byl starostkou obce podepsán dne: 12. 8. 2020
Zápis byl vyvěšen: 14. 8. 2020



 
Paní učitelka se ptá: „Děti,  
co myslíte, který pták je  
nejchytřejší?“
„Vlaštovka!“
„Vlaštovka? Proč zrovna ta?“ 
diví se paní učitelka.
„Protože odlétá v září,  
na začátku školního roku.“

„Škooooolička! Ško-ško-ško-škoooolička!“ vyzpěvuje Kája  
a pobíhá po kuchyni. Do okna svítí ranní slunce, na září  
nezvykle silně a Alenka se mračí do hrnku s čajem.  
„Školička, pitomička,“ bublá navztekaně. 

Maminka nahlédne do dveří: „Šup, dosnídat, zuby, tašky,  
ať táta nepřijede do práce pozdě!“ Alenka za ní vyplázne jazyk. 
Jenže chyba, maminka ji viděla a teď se mračí ještě víc než  
holčička. „Aleno! Ještě chvíli a můžeš jít do školy po svých!“
„A co,“ ohrne Alenka horní ret, „stejně je to kousek.“
O pár minut později už obě děti vychází z branky, tašky  
na zádech. Kája smutně zamává tatínkovi, který míří  
do práce autem. „Aleno, ty jseš slepice, fakt. Teď musíme pěšky. 
A mně je horko.“

Alenka ví, že to přehnala. „Aspoň to je jenom kousek,“ mumlá 
omluvně. A horlivě pokračuje: „Než se tu postavila škola,  
chodily senohrabský děti do Mirošovic! To je teprv cesta.  
A klidně v horku. Nebo v dešti nebo ve sněhu, prostě každej  
den. A ty mirošovický děti se s nima vůbec nekamarádily  
a třeba po nich házely kamení nebo tak.“ Povedlo se. Kája kulí 
oči plné zájmu a už úplně zapomněl, že se na sestřičku zlobí.

Víte, kdy vznikla v Senohrabech základní škola?  
Přesně, ale opravdu přesně před sto lety!  
Do té doby chodily 
senohrabské děti 
do školy do Mirošovic. 
Ono, snaha založit 
Senohrabským vlastní 
školu začala ještě  
o deset let dřív, 
už v roce 1910.  
Jenomže obec měla málo peněz, moc starostí, zkrátka, 
záležitost „škola“ se odsunula na neurčito.

Rozsekl to až o těch 
deset let později 
pan Václav Lada. 
 Jak? Jednoduše.  
Daroval obci 500 Kč 
na nájem školní  
budovy. Že je to 
málo? Jen si nemy-
slete. V roce 1920 to byl třeba celý měsíční plat člověka, 
který pracoval v kanceláři.

A co vy, znáte i další vtipy 
o škole? Nebo dokonce zkusíte 
nějaký vymyslet? Třeba 
i kreslený. Klidně si přizvěte 
na pomoc rodiče, a pak nám 
svůj vtip pošlete na adresu  
cupalova.noemi@gmail.com.
Vtipy, které nám přijdou 
do 20. 9., otiskneme hned 
v příštím čísle. A kdybyste 
to nestihli, nebojte,  
váš vtip vyjde o měsíc později 
v listopadové Hlásce.
Ať se společně máme čemu smát 
i na začátku školního roku.

Školní radosti

 
autorka: Noemi Cupalová
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Hláska dětem



Letem letním lyžařským světem...

9. ročník letního soustředění lyžařského oddílu TJ Sokol Senohraby se tradičně uskutečnil poslední 
červencový týden opět po roce v samotném srdci Českého ráje. Základna pro našich 56 svěřenců 

ve věku 7–17 let a 9 trenérů-vedoucích byla přímo na úpatí mystické hory Kozákov, 
na kraji obce Vesec pod Kozákovem.

Vasův běh pod Kozákovem – soustředění 26. 7. – 1. 8. 2020

P rvní den soustředění bylo dopoledne ve znamení 
šťastného příjezdu všech účastníků a bezproblémo-
vého ubytování v chatkách. A po obědě už jsme šli 

rovnou na věc! Ve čtyřech věkových výkonnostních skupi-
nách (víceméně stejných jako celý tréninkový rok na Vávrá-
ku) jsme vyběhli na průzkum nedalekých Klokočských skal. 
Během cca 2hodinového svižného pohybu jsme důkladně 
proběhli všechna zákoutí skal a jeskyň, žasli pod skalním 
hradem Rotštejn a pokochali se výhledy ze skalních vrchol-
ků do kraje – protilehlý Kozákov, o něco dále Ještěd, krko-
nošská Černá hora apod. Po návratu na základnu jsme usedli 
před promítací plátno a Mistr lyžník Honza „Máza“ Veselý 
nás slovem a filmovým obrazem seznámil s historií a „ne-
smrtelnými“ postavami nejslavnějšího lyžařského závodu 
na světě – Švédského Vasova běhu. Jak známo, na „Vasáku“ 
se rozhodně neztrácejí ani čeští lyžaři, např. Stanislav Řezáč 
je už dnes legendární postavou závodu. Co se týče českých 
účastí, tak výraznou stopu na Švédském sněhu už 53 let vy-

jíždějí i Senohrabští lyžaři. Vše odstartovala legendární 
výprava manželů Syrovatských, Jana Setničky a Vládi 
Blažka st. v roce 1967. Od tohoto roku až do letoška absol-
vovalo severské dobrodružství 23 senohrabských lyžní-
ků. Tímto byl dán ráz a téma našeho týdenního snažení 
pod Kozákovem – Vasův běh!

Po přednášce a večeři autorka celotýdenního táborové-
ho Vasova běhu Lenka Kunstová vysvětlila vše potřebné. 
Vzápětí proběhlo losování, kdy si účastníci letošního Va-
sáku z řad přítomných trenérů – A. Skořepová, E. Spilko-
vá, M. Svoboda, H. Veselý a Obik – vylosovali členy svých 
družstev. Pět takto utvořených družstev se v podvečer 
postavilo na start táborového Vasova běhu a při první 
znalostní soutěži (hudební kvízy) začali ukrajovat první 
metry z celkové 90km porce závodu, jenž startuje v osadě Selen 
a končí v městečku Mora ve středním Švédsku. Start našeho 
„Vasáku“ sice trochu poznamenal déšť, jak se ale nakonec uká-
zalo, byl to první a současně poslední déšť celého týdne. Ještě 
v noci nám napadl čerstvý prašan, k ránu stopy pěkně vytuhly 
a tyto pro lyžaře přímo pohádkové podmínky pak vydržely více 
méně celý týden!

Druhý den (pondělí) jsme jako každé následující ráno zahájili 
rozcvičkou. Po snídani jsme se pomalu začali chystat na celo-
denní výjezd na kolech do blízkého i vzdálenějšího okolí zá-
kladny. Dvě skupiny (nej)starších, respektive (nej)zdatnějších 
se vydaly ku městečku Semily, kde je v úžasné skalní soutěsce 
řeky Jizery zvané „Vodní brána“ postaveno několik zajištěných 
lezeckých cest – ferrat. Naši nejstarší svěřenci jsou už 
vesměs zkušení (horo)lezci a pohyb na skále s jištěním 
na laně jim nedělá nejmenší problémy, na řadu dalších 
borců zde ovšem čekala lezecká premiéra. Nicméně, pod 
vedením zkušených trenérů-horolezců Míly Svobody 
a Honzy Veselého (zdola jištěni naší paní zdravotnicí Bá-
rou Anderlovou) krásné, ale technicky poměrně náročné 
skály nad Jizerou všichni šťastně zdolali. Zpáteční cestu 
si ještě část lezeckého družstva s trenéry Kyfem Kohou-
tem a Obikem zpestřila cyklo-okruhem s několika ne-
uvěřitelně prudkými výjezdy a dechberoucími výhledy 
na Krkonoše. Další skupina s trenéry Honzou Šťastným 
a Eliškou Spilkovou pondělí strávila čistě v sedlech kol 
a podařilo se jim projet parádní okruh Českým rájem 
v délce bezmála 70 km. Skupina nejmladších pod vede-
ním Alči Skořepové a Lenky Kunstové měla jako hlavní 
cíl cyklovýletu návštěvu parku „Šťastná země“, kde se 
všichni pěkně vyřádili a při zpáteční cestě si za odměnu 
vyšlápli několik kopečků. Navečer se všechny skupiny 
šťastně sešly na základně a pokračovaly v táborovém Va-
sově běhu akční a populární hrou „Ocásky“.

Třetí den (úterý) po vydatné rozcvičce Báry Anderlové, jež ka-
ždé ráno dokázala rozhýbat i dosud netušené součásti našich 
tělesných schránek, byl dopoledne na programu kruhový tré-
nink přímo v areálu tábora. Všechna družstva postupně ab-
solvovala stanoviště typu: hůlky – lyžařská chůze a běh, běh 
a posilování v písku, gumy – posilování rukou a břišních svalů, 
švihadlo, schody – výběhy schodů, atletický žebřík apod. Odpo-
ledne jsme obrazně řečeno opět nazuli lyže a vydali se do sto-
py Vasova běhu. Tentokrát všechna družstva čekaly vzájemné 

soutěže a utkání v beach volejbalu, vodním pólu apod. Večer 
pak přišel jeden z kulturních vrcholů soustředění – divadelní 
představení. Všichni členové jednotlivě vystupujících družstev 
zde při hororově-komediální adaptaci známých pohádek před-
váděli nevšední dramatický talent.

Čtvrtý den (středa) a druhý celodenní výlet soustředění. Na ko-
lech jsme se pěknou cestou (cca 9 km) přesunuli do vodáckého 
centra – kempu „Dolánky“, kde po ustájení našich 65 železných 
ořů svěřenci „přesedlali“ v tandemech na koloběžky a vydali se 
proti proudu Jizery do dalšího známého výletního centra „Malá 
Skála“. Na trenéry ovšem koloběžky záměrně nezbyly, takže ce-
lou cca 9km trasu absolvovali relativně svižným během pěkně 
„po svých“. Na Malé Skále jsme po poledním klidu „osedlali“  

v pořadí třetí dopravní prostředek dne – kánoe – a s písní 
na rtech „poplujem spolu, tam dolu, tou peřejí...“ se roman-
tickým údolím Jizery spustili zpět na „Dolánky“. Řada našich 
borců je už zkušenými vodáky, pro řadu dalších to naopak byla 
první příležitost, jak si vyzkoušet kormidlovat kánoi. Plavba 
každopádně proběhla bez sebemenších problémů a semknu-
tost našeho tábora se i na vodě projevila spontánním soulodě-
ním a následnou přátelskou vodní bitvou těsně před vyloděním.  
Při zpáteční cestě od Jizery na základnu nás čekal na kolech táhlý 
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21. ročník běhu do vrchu  
Hvězdonice–Ondřejov

V sobotu 11. 7. uspořádal lyžařský oddíl TJ Sokol Senohraby 
22. ročník běhu do vrchu Hvězdonice–Ondřejov.

Se startovním číslem 35 Eliška Spilková následována Laurou 
Svobodovou na trati závodu Hvězdonice–Ondřejov 2020. 
Foto: Martin Digmayer

V krásném letním vytrvalém dešti si na start na osadě Me-
rida našlo cestu 102 závodnic a závodníků a všichni zá-
roveň v pořádku doběhli do cíle na ondřejovské hvězdár-

ně k největšímu dalekohledu v ČR, byť to zejména v první třetině 
trati v technicky náročných úsecích na bahně velice klouzalo.

V mužích se z prvenství na 5,7km trati s převýšením 255 m rado-
val v čase 24:32 min. Šimon Beránek ze Slavoje Koloděje. Mezi 
ženami pak v čase 29:32 min. nenašla přemožitelku Lucie Davi-
dová reprezentující TJ Baník Stříbro. Ze senohrabských závod-
níků byl podle očekávání nejrychlejší Matěj Plášil v čase 28:44 
min., což stačilo na celkové 17. místo, dále pak Vláda Douda, Mi-
rek Kočovský, Honza Veselý a Michal Sova. V juniorech Kryštof 
Kohout a Dominik Svoboda (ml. dorostenec). Ze senohrabských 
holek byla v čase 37:15 min. nejrychlejší Iva Veselá, těsně ná-
sledována věkem teprve ml. dorostenkou Laurou Svobodovou 
– 37:22 min. Dále Eliška Spilková a Katka Plášilová. Účastí po-
těšila též výprava týmu TJ Martonstav Úpice, jež se specializuje 
právě na běhy do vrchu a již na Meridě mj. reprezentovala slavná 
běžecká rodina Pechků. Závod byl jako každoročně součástí Po-
háru v běhu do kopců v Praze a okolí, Poháru Běžec Podblanicka 
a přípravným závodem KSL Středočeského kraje.

Poděkování na závěr patří observatoři Ondřejov a osadě Merida 
a speciální dík jako vždy všem pořadatelům – Jarda, Matěj a Kat-
ka Plášilovi, Bára Anderlová, Jana + Eliška Spilkovy, Honza + Iva 
Veselí, Jarda Sládek, Jarda Rouček a ze zázemí nakonec vše jistil 
Karel Kumsta.

Za pořadatele Obik
Skol!

výjezd, s nímž si i nejmladší účastníci s přispěním nejstarších na-
konec hravě poradili. Večer se opět závodilo na trati Vasova běhu, 
tentokrát museli členové všech družstev ve vědomostní soutěži 
místo svalů na nohou a na rukou napnout svaly neviditelné...

A přišel den pátý, čtvrtek. Dopoledne jsme v jednotlivých sku-
pinách na cestách a stráních Kozákovského masivu trénova- 
li lyžařskou chůzi a běh s hůlkami a odpoledne patřilo běha-
cím a dobývacím hrám v lese nad táborem. Hry připravili Kyf 
Kohout s Matějem Skořepou a byli jedním slovem... „výživný“!  
Všichni (a nejvíc trenéři) po 2 x 1 hod. intenzivního běhání sot-
va pletli nohama, a to jsme hlavní bod čtvrtečního programu 
měli ještě před sebou, přesněji řečeno nad sebou: podvečerní 
výšlap na vrchol Kozákova s přespáním pod širákem. Po večeři 
a zabalení saků-paků jsme se strmými cestami a pěšinami vy-
dali hore a zhruba po hodince stanuli na vrcholku bájného kop-
ce, přičemž nejrychlejší z nás stihli i západ slunce nad českou 
kotlinou. Po rozbití ležení na louce pod vrcholkem a setmění 
nás čekal noční biatlon z dílny Lenky Kunstové. Noční adrena-
linová biatlonová jízda byla ukončena krátce po 23. hod. Chvíli 
jsme ještě klidnili tep a postupně už ze spacáků pozorovali bli-
kající světla měst v dálce pod námi a hvězdami 
posetou oblohu nad námi.

V pátek ráno nás přirozenou cestou vytáhlo 
ze spacáků slunce. Nikam jsme nespěchali, vy-
chutnali si snídani v trávě a kochali se výhledy: 
na jedné straně celé panorama Krkonoš a skoro 
celých Jizerských hor, na druhé straně výhled 
daleko do vnitrozemí Čech. Na závěr našeho po-
bytu na vrcholu Kozákova nás čekala další etapa 
Vasova běhu – štafetový obratnostní běh se sta-
novišti typu skákání v pytlích, chůdy, plížení 
pod překážkami, švihadlo apod. Závod to byl 
dramatický a všechna družstva i přes už zna-
telnou únavu z celého týdne jela nadoraz. Však 
už se taky cílové městečko Mora začalo pomalu 
přibližovat! Na oběd jsme seběhli zpátky do tá-
bora a odpoledne už probíhalo v „klidovém“ re-
žimu s aktivitami typu akvabely v bazénu apod.

Na trati Vasova běhu se ale mezitím všechna 
družstva začala pomalu formovat k závěrečnému 
finiši, neb do cíle chyběly necelé 4 km! Do zá-
věrečných stovek metrů pak s jistým náskokem 
po předposlední vědomostní soutěži přijíždělo 
družstvo „Modrých“, aby nakonec únik úspěš-
ně dotáhlo až do slavné cílové brány v městeč-
ku Mora. Na dalších místech se ovšem ještě děly 
věci! K údivu mnohých, už z téměř beznadějné 
pozice na chvostu peletonu, si pro druhé místo 
drtivým finišem nakonec dojelo družstvo „Čer-
vených“! Zbylá tři družstva pak těsně následova-
la. Poslední večer patřil slavnostnímu vyhlášení 
táborového Vasova běhu a následnému předání 
diplomů a věcných cen všem účastníkům pove-
deného soustředění pod Kozákovem.

Den sedmý – sobota: „Nekonečné“ balení, za-
hlazení našich stop v táboře a postupný odjezd 

k domovům. Viditelné stopy jsme v táboře po sobě důkladným 
úklidem zahladili. „Vnitřní“ stopu si, doufejme, naši svěřenci 
(nejen) z letošního soustředění uchovají celý život.

Tímto díky všem účastníkům za parádní týden. Speciální dík 
pak Alče Skořepové za celkovou organizaci akce a Lence Kuns-
tové za skvělý celotýdenní program.

Trenéři letošního letního soustředění lyžařského oddílu TJ So-
kol Senohraby Alena Skoře-
pová, Lenka Kunstová, Bára 
Anderlová, Eliška Spilková, 
Honza Štastný, Míla Svobo-
da, Honza Veselý, Kryštof 
Kohout, Honza Oberlander 
+ 56 svěřenců.

Školou povinným přejeme 
šťastný začátek školního ro- 
ku a všem čtenářům hodně 
zdraví na těle i na duchu!
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Bez politické korektnosti

18 19srpen . 2020

N a rozdíl od mých zatvrzelých mentoringů o (ne)re-
spektování procesních pravidel jednání se jeho autor 
zabýval méně nudnějším tématem. A sice, jak občané 

nakládají se zákonným právem vyjadřovat v demokratické dis-
kusi na jednání zastupitelstva svá stanoviska k projednávaným 
věcem. Všímá si, že v průběhu jednání zastupitelstva často do-
chází k záměně věcné diskuse za eufemisticky řečeno vzrušenou 
konfliktní polemiku, ve které nejde o výměnu názorů, ale o vy-
vrácení názoru druhé strany, bez možnosti kompromisu a kon-
sensu. Užitečné, demokratické, zákonem dané právo se v takové 
polemice vyčerpává v obviňování z nekompetence, v přetahování 
koalice s opozicí, kdo dělá více chyb, až po to, kdo kde přespává.

Nelze přehlédnout, že většina emotivních polemik se často vyvi-
ne z nekritické podpory některých občanů opozičním návrhům 
i přesto, že kolidují nejen s tradičními obecnými pravidly jednání 
orgánů obce, ale i s jejich zákonnou úpravou. Takovým kolizním 
návrhem bývá třeba „protinávrh“, což je podle opozice zřejmě ka-
ždý návrh, který opozice přednese. Za protinávrh je však obecně 
považován jen návrh, který doplňuje, zpřesňuje, příp. odmítá pů-
vodní návrh předkladatele a o takovém se hlasuje nejprve. Opo-
ziční zastupitelé tento výklad neuznávají a označují ho za poruše-
ní práv opozice (?), jako nekompetentnost řídícího vést jednání 
zastupitelstva obce. Ze stejného „soudku omylů“ mající mnohdy 
emotivní podporu části sympatizantů opozice je nepochopení, 
že jen „orgán“ samosprávy může starostce ukládat, že výbory 
nejsou orgán obce, že zastupitel nemá zákonné zmocnění k uklá-
dání úkolů, nepochopení, co je „vyhrazená“ působnost starostky, 
že starostka není nadřízená místostarostovi, že starostka není 
radou obce v obcích, kde se rada nevolí, je jí však svěřen výkon 
funkce rady. Stejně tak nepochopení, že svolání ustavující schůze 
zastupitelstva upravuje zákon, ne přání zastupitelů, že je rozdíl 
mezi většinovým a poměrným systémem, kogentním a dispozi-

tivním právem apod. Rád bych, aby tento úsporný výčet někte-
rých rozdílných výkladů procesních pravidel jednání čtenářům 
SH napomohl k vysvětlení, na čem vlastně často stojí opoziční 
kritika vedení obce, aniž bych byl obviněn z cimrmanovského: 
„ve snaze vše vysvětlit, vše zamlžil“. Nezasvěcenému může uve-
dené připadat jako nevýznamné, nemající vliv na dění v obci. 
Že tomu tak není, např. svědčí opoziční zastupitelkou nedávno 
zveřejněná poplašná výzva občanům, aby „v období září/říjen 
nejezdili na dovolenou, aby nebyli překvapeni instalací veřejného 
parkoviště na vlastním pozemku“.

Neupírám právo na kritiku, na jiný výklad práva a pravidel, 
ale za skandální považuji, když omyly, nepřesné interpretace 
a polopravdy jsou opakovaně užívány opozicí a částí sympati-
zující veřejnosti k neobjektivní kritice vedení obce a vytváření 
falešného dojmu o jeho nekompetentnosti. Někdy tomu napo-
máhá i málo sebevědomé řízení jednání zastupitelstva obce. Vý-
mluvným dokladem je skutečnost, že do jednání zastupitelstva 
obce vstoupil, podle mne v součinnosti s opozičními zastupiteli, 
bez oprávnění, v rozporu se zákonem, představitel spolku Plán 
pro Senohraby z. s. Bezprecedentně balamutil přítomné vyvo-
láváním klamných nadějí a současně na tom „budoval“ tvrze-
ní o nekompetentnosti starostky. Opakovaně to uvádím proto, 
že k tomuto případu degradace jednání nejvyššího orgánu obce 
na jakousi arénu dosud převažuje lhostejnost. Zákon o obcích 
ne bezdůvodně přesně vymezuje, kdo je oprávněn na jednání 
zastupitelstva obce vystoupit s výjimkou jen pro člena vlády, 
senátora, poslance nebo zástupce kraje, pokud požádá o slo-
vo. Nerespektování zákonem vymezených pravidel pro jednání 
územní samosprávy nutně snižuje nezávislost, nestrannost, sa-
mostatnost a demokratičnost rozhodování orgánů samosprávy. 
Zjevně jde o nedocenění vysoké demokratičnosti územní samo-
správy, která vždy rozhoduje nadpoloviční většinou zvolených 
zastupitelů, zatímco např. v Poslanecké sněmovně ČR k rozhod-
nutí stačí souhlas jen 17 % hlasů z 200 zvolených poslanců, ne-
boť se usnáší již za přítomnosti 1/3 poslanců.

Orgánům obce (zastupitelstvo, starosta, obecní úřad) končí 
za měsíc polovina funkčního období. Poločas byl vždy a je ví-
tanou příležitostí k reflexi a případným změnám. Jistě není jen 
mým přáním, aby R. Skořepa jako lídr opozice, kterého znám 
jako přemýšlivého a vnímavého člověka, opustil zjevně chyb-
nou strategii zpochybňování schopnosti vedení obce obec řádně 
spravovat. Nekompetentnost vedení nelze prokazovat domáhá-
ním se práv, která neexistují, nebo svérázným výkladem pra-
videl jednání orgánů územní samosprávy, ale validními fakty 
o chybných rozhodnutích zatěžujících obec, o ignorování zájmů 
a potřeb obce apod. Strategie opozice prokazatelně občanům, ani 
obci nic dobrého nepřináší, ale obec zbytečně polarizuje a vyvo-
lává napětí, sváry i mezi občany, které spojuje nejen katastr obce, 
ale i upřímný zájem podílet se na zkvalitňování životních pod-
mínek v obci. Opakovaně doporučuji posuzovat kompetentnost 
územní samosprávy skrze kritéria užitečnosti občanům a pro-
spěšnosti obci. Zatím je to marné, je to marné…

PhDr. V. Kopper

Senohrabská hláska č. 5 otiskla  
nevšední příspěvek JUDr. P. Hájka 
s titulkem „Kde jste byli Vy, když …“, 
ve kterém se autor otevřeně  
vyslovil k negativním jevům,  
které často  doprovázejí zasedání  
zastupitelstva naší obce.  
Bez tzv. politické korektnosti  
popsal nekorektní vystupování  
některých spoluobčanů, která  
mnohdy jednání nejvyššího  
orgánu samosprávy obce  
degradují na formu „grilování  
starostky“, resp. na obviňování  
z nekompetence obec spravovat.

zdroj: deník Právo
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V Ladově kraji se v létě razítkovalo a fotilo. 
Co nás čeká nyní?

PĚŠKY NEBO NA KOLE ZA RAZÍTKY LADOVA KRAJE – 
to je název letní razítkovací hry, která probíhala v Ladově 
kraji v průběhu letních prázdninových měsíců.

Ú častnit se jí mohli turisté, cyklisté, rodiny z celého mik-
roregionu i přespolní. Podle ohlasů (hra skončila 31. 8., 
uzávěrka pro přijímání razítkovacích karet 7. 9. 2020) 

oslovila hra s razítky hlavně děti a rodiny. V průběhu září vše vy-
hodnotíme a pustíme se do distribuce cen. Pilotní ročník zhodno-
tíme v říjnovém článku. Všem už nyní děkujeme za účast a věříme, 
že jste si putování naším malebným krajem za humny Prahy užili.
 
A co je před námi?
Pokud vás baví pohyb na čerstvém vzduchu, nazujte kecky 
a přijďte si zaběhat, závodním či svým vlastním tempem, na dal-
ší, již 5. ročník běžeckého seriálu s názvem Pohár Ladova kraje. 

Vítězové jednotlivých závodů i absolutní vítězové poháru si, díky 
partnerům běhů, vždy odnesou lákavé ceny, ať už jde o pamá-
teční poháry, věcné ceny, trička, ale i třeba poukazy na večeři 
při svíčkách nebo přenocování na zámku. Pohár startuje už v so-
botu 19. září Hrusickým Dobroběhem (www.hrusickybeh.cz) 
a bude pokračovat  10. října Lesním během v Říčanech. Více in-
formací o poháru Ladova kraje naleznete na webových stránkách 
www.laduv-kraj.cz a na www.facebook.com/poharladovakraje.

Na září se v některých obcích chystá obdoba jarního úklidu Čistý 
Ladův kraj, který byl ve většině „ladovských obcí“ kvůli pandemii 
Coronaviru zrušen. Sledujte proto obecní vývěsky, zpravodaje a we- 
by, abyste se případně mohli zapojit. Akce asi nebudou organizo-
vány ve velkém, ale bude se spíše jednat o výzvy pro dobrovolní-
ky. Předem děkujeme všem, kteří se zapojí a zvláště těm, kteří se 
při svých vycházkách starají o čistotu přírody sami od sebe celý rok.

Foto dárek pro čtenáře na téma  
„Přehlídka ptactva a motýli“
Zveřejňujeme snímky některých aktivních fotografů z naší face-
bookové skupiny LADŮV KRAJ VE FOTOGRAFII. Skupina má 
přes 150 členů a denně se tam objevují různé krajinky, rostliny, 
zvířata, apod. Možná i proto, že se každý týden soutěží o fotku 
na titulní FB stránce, nebo proto, že jsme vyhlásili soutěž o fotku 
s nejvíce „lajky“ za červenec a za srpen. Nebo to naše fotografy 
prostě jen baví. Tímto jim všem děkujeme! A řekli byste např. 
podle témat a kvality fotek, že Filipovi Kapalovi je teprve 12 let? 
 

 
Tak ať je nám v Ladově kraji dobře, běhání, procház-
kám a focení zdar!
 
Hana Bolcková, Ladův kraj

www.laduv-kraj.cz 
facebook.com/laduvkraj
instagram.com/laduvkraj
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Kulturní akce září/říjen 2020 Kulturní akce září/říjen 2020 - pokračování
29. 9. 2020 · úterý · Říčany · kino Na Fialce 
Naděje. Začátek 19 hodin.
29. 9. 2020 · úterý · Benešov · KD Karlov
Koncert 4tet verze V. Začátek 19 hodin. 
2. 10. 2020 · pátek · Čerčany · kino 
Šarlatán. Začátek 19:30 hodin.
3. 10. 2020 · sobota · Čerčany · kino 
Kanáři. Začátek 19:30 hodin.
3. 10. 2020 · sobota · Říčany · KC Labuť 
Divadlo pro děti: Kouzelná školka – Michal je kvítko!  
Začátek 10:30 hodin.
5. 10. 2020 · pondělí · Benešov · KD Karlov 
Divadlo Bosé nohy v parku. Hrají: Veronika Freimanová, 
Rudolf Hrušínský, Anna Kameníková Linhartová, 
Karolína Vágnerová, Radúz Mácha. Začátek 19 hodin.
6. 10. 2020 · úterý · KC Kamenice 
Koncert Laco Deczi a Celula New York. Začátek 19:30 hodin.
10. 10. 2020 · sobota · Benešov · KD Karlov 
The Loser(s) – Novocirkusové představení na motiv básně: 

Osudový stín (Anna-Marie Mlezivová). Začátek 19 hodin.
12. 10. 2020 · pondělí · Benešov · KD Karlov 
Hradišťan & Jiří Pavlica. Začátek 19 hodin.
14. 10. 2020 · středa · Říčany · Na Fialce 
Iva Pazderková & Adéla Elbel: Všechno nejlepší – stand-up. 
Začátek 21 hodin.
16. 10. 2020 · pátek · Říčany · Na Fialce 
Koncert Marta Jandová. Začátek 20:30 hodin.
16. 10. 2020 · pátek · Zámek Berchtold
Beseda Radek Jaroš „Koruna Himaláje“. Začátek 19 hodin.
26. 10. 2020 · pondělí · Říčany · Na Fialce 
Beer With Travel: Transsibiřská magistrála – cestovatelský 
stand-up. Začátek 21 hodin. 
27. 10. 2020 · úterý · Říčany · KC Labuť 
Divadlo Čarodějky v kuchyni. Hrají: Veronika Žilková, Michaela  
Dolinová, Vincent Navrátil, Ladislav Ondřej, Milan Duchek. 
Začátek 19:30 hodin.

Jana Hanzlová

10. 9. 2020 · čtvrtek · Říčany · kino Na Fialce 
Krajina ve stínu. Začátek 19 hodin.
11. 9. 2020 · pátek · Říčany · kino Na Fialce 
Děda, postrach rodiny. Začátek 19 hodin.
12. 9. 2020 · sobota · Čerčany · kino 
Vysoká dívka. Začátek 19:30 hodin
13. 9. 2020 · neděle · Zámek Konopiště 
Dětská stezka „S MEDVĚDEM ZA MEDVĚDEM“. 
Vstup zdarma. Akce probíhá od 14 hodin do 16 hodin.
16. 9. 2020 · středa · Říčany · KC Labuť 
Koncert Steamboat Stompers a Old Timers Jazz Band ve vzpo-
mínkovém pořadu na Jiřího Kadluse. Začátek 19:30 hodin.
17. 9. 2020 · čtvrtek · Říčany · KC Labuť 
Radúza – koncert. Začátek 20 hodin.
18. 9. 2020 · pátek · Říčany · KC Labuť 
Divadlo Láska a párečky. Návrat úspěšné komedie v původním 
hereckém obsazení. Hrají: Jan Révai, Karel Zima,

Jarmil Škvrna, Ernesto Čekan, Kateřina Janečková. 
Začátek 19:30 hodin.
19. 9. 2020 · sobota · Čerčany · kino 
U zlaté rukavice. Začátek 19:30 hodin.
21. 9. 2020 · pondělí · KC Kamenice
Divadlo Hodina duchů – hudební komedie. 
Začátek 19:30 hodin.
24. 9. 2020 · čtvrtek · Říčany · kino Na Fialce 
Bábovky. Začátek 19 hodin.
25. 9. 2020 · pátek · Říčany · Na Fialce 
Underground Comedy – Dámská jízda/Lucie Macháčková. 
Začátek 20:30 hodin.
25. 9. 2020 · pátek · Říčany · KC Labuť 
Koncert ABBA WORLD REVIVAL. Začátek 20 hodin.
26. 9. 2020 · sobota · Čerčany · kino
Matthias A Maxime. Začátek 19:30 hodin.
27. 9. 2020 · neděle · Říčany · KC Labuť 
Divadlo pro děti: Čiperkové. Začátek 15 hodin.
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Prodej slepiček
Červený Hrádek  prodává slepičky typu Tetra hnědá,  

Dominant všechny bavy, Green Shell – typu Araukana  
a Dark Shell – typu Maranska.

Cena 169–219 Kč/ks. 
Prodej: 20. 9., 11. 10. a 8. 11. 2020

Senohraby – u vlak. nádraží  
ve 12:30 hod.

Výkup králičích kožek  
– cena dle poptávky.  

Informace: 
Po–Pá 9:00–16:00 hod., 

tel. 601 576 270 
728 605 840

www.drubezcervenyhradek.cz
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